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KRF § 29 

Godkännande av dagordning 
Dagordningen godkänns.  

Val av justerare  
Jan-Åke Wendel väljs till att justera dagens protokoll. Informationen tas till 
protokollet. 

Föregående protokoll 
Inga synpunkter på föregående protokoll. Protokollet läggs till  
handlingarna. 
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KRF § 30 

Hemtjänst och ledsagning   
Nicolaj Håkansson, verksamhetschef för hemtjänsten informerar om  
förändringen inom hemtjänsten inom kommande året. Hemtjänsten står nu 
nära uppstart av uppdelning mellan service och omsorg. Från den 1  
februari startar så kallad serviceteam som kommer utföra städ, tvätt och 
digitala inköp. Det kommer påbörja i de västra delarna i Kristianstad för att  
succesivt inkludera övriga delar i kommunen. Tanken är att det ska bli  
enklare för planeraren att planera kontinuitet. Serviceteamet kommer ha 
kontorsarbetstid måndag till fredag. 

Idag består hemtjänsten av 15 enheter, dag och kväll samt en gemensam 
nattorganisation även för privata utförare. Förvaltningen har nu en tanke 
om att gå mot mer teamsamverkan där 15 enheterna delas upp i 3 team. 
Varje team kommer innehålla 4–5 hemtjänstenheter kopplad med kompe-
tens. Dessa team kommer få mer avancerade omvårdnadsinsatser och kan 
utföra insatserna på ett bättre sätt. Teambildandet ger möjlighet till  
specialistkompetens och kan samordnas på ett annat sätt. Teambildandet 
kan även ge möjlighet att se över larmhanteringen. Det kan innebära larm-
patrull per teamnivå. Vilket kvalitetssäkrar på ett annat sätt både ur kund-
perspektiv och  
arbetsmiljöaspekt.  

Utmaning blir att anställa kompetent personal och ha tillräcklig mycket 
med personal för att klara av kundinsatser.  

 

Rådet har ställt följande fråga om ledsagning: 

För en person som behöver ledsagning vid inköp av dagligvaror och 
andra inköp beräknas kostnaden bli 25% dyrare än om man kan 
klara det själv. Är det rättvist och rimligt? 
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Nicolaj förklarar att ledsagning beslutas av en biståndshandläggare och är 
kostnadsfritt, beslut om ledsagning kan ibland även komma från  
enhetschef vad gäller sjukvård.  

Andra insatser beslutade av biståndshandläggare är inte avgiftsfria. Därav 
är det oklart i detta fall om inköp ingår i ledsagningen eller om det är en  
beslutad insats.  

Förvaltningen får i uppdrag att undersöka hur direktiven för detta ser ut? 
Rådet skickar med som medskick att synskadade bör tillhöra omsorgen för 
att samma lagstiftning ska gälla ledsagning då det är skillnad mellan  
ledsagning inom SoL och LSS.  
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KRF § 31 

Badriket  
Åsa Jansson, enhetschef på Badriket svarar på de frågor som rådet har  
sammanställt:  

Hur hanterar man besökare som endast har kontanter med sig. Alla 
med funktionsnedsättning har nämligen inte tillgång till bankkort? 

Badriket är en kontantfri anläggning. betalning med kort eller Swish. Det 
finns även möjlighet att köpa biljetter via nätet där en kan välja att betala 
med faktura. Ett tips från Åsa är att köpa ett flergångskort i stället för att 
behöva betala för sig vid varje tillfälle.  

Åsa upplever inte det här behovet. Hittills har det inte uppstått några  
problem vad gäller personer som inte har kunnat betala på plats eller via 
faktura. Vanligtvis brukar funktionsnedsatt har en ledsagare med sig som 
hjälper till.   

Följdfråga från rådet vad gäller att ledsagare inte får gå in till Badriket utan 
att vara ombytta. Åsa förklarar att alla besökare måste vara ombytta vid 
badmiljön badriket. Det är en klädkod som måste följas av alla.  
Anledningen till att det finns klädkod beror på att det inte ska vara för 
många påklädda exempelvis på vattenlandet då badare känner sig  
uttittade. Föreslår därför att byta om till lättare klädsel, även på grund av 
säkerhetsaspekt.  

Finns olika typer av badkläder för folk som kommer från andra kulturer.  

Är frågan löst vad gäller personer sittande i rullstol och om dessa får 
ta rullstolen med in i badhuset. Med andra ord tillgängligheten för 
personer som inte kan ta sig fram utan rullstol eller andra hjälpme-
del? 

Badriket har rullstolar som är anpassade till badhus, även duschstolar. Inga 
rullatorer utan en får ta med sin egen och ska vara hyfsat rena.  
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Ledstråk saknas i omklädningsrummen vilket resulterar i att tillgäng-
ligheten begränsas för personer med synnedsättning? 

Det finns ledstråk förutom inne i omklädningsrummet. Badriket uppfyller 
de krav som finns vad gäller ledstråk.  

Är infoskyltarna åtgärdade enligt vad som framfördes vid studiebesö-
ket. Sitter inte i samma höjd? 

De infoskyltar som inte satt i samma höljd vid studiebesöket skulle få en till 
skylt ovanför därav satt de inte i samma höjd.  

Har skylt om teleslinga kommit upp i receptionen, framgår det på 
hemsidan? 

Ja, det gör det.  

 

Utöver ovanstående frågor så undrar rådet varför aktiviteter kopplade till 
fritidsverksamheten för funktionsnedsatta numera kostar då det tidigare 
varit kostnadsfritt. Åsa Jansson förklarar att det har blivit fel tidigare få det 
inte har fakturerats. Det är en fråga på politisk nivå, inget som verksamhe-
ten kan ändra på. Rådet ber politiken ta med sig frågan till omsorgsnämn-
den.  
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KRF § 32 

Daglig verksamhet   
Nihad Hodzic, verksamhetschef för funktionsstöd, presenterar Pernilla 
Åkesson som kommer att vara tillfällig verksamhetschef för funktionsstöd 
istället för Aja Pettersson under tre månader.  

Nihad Hodzic informerar om att från våren 2023 kommer det flera platser 
på dagliga verksamheten på Skulptören, en utökning med 6 platser.  

Det pågår renovering av lokaler på Vilan skolan med uppstart av  
verksamheten från hösten 2023. Har även erbjudits att starta tillfällig  
daglig verksamhet i Norra Åsums förskola (pedagogisk verksamhet).  

Under december och januari påbörjar rekryteringen av personal till de den 
nya verksamheten.  

Rådet ställer fråga om varför det ingår olika saker i hyran vad gäller  
gruppbostäder. Nihad förklarar att frågan håller på att utredas och inget 
svar finns därför i dagsläget.  
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KRF § 33 

Ordförande informerar   
Ingen information att delge. 
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KRF § 34 

Övriga frågor 
   
Snöröjning  
Frågan om hur planen för vinterns snöröjning ser ut har besvarats av  
tekniska förvaltningen med att det finns inget nytt i frågan. Tekniska  
förvaltningen har under junisammanträdet varit och informerat om  
snöröjningen. Det finns inga nya direktiv än det som framkommit tidigare.  

 

Ombyggnation Stora torg  
Rådet undrar hur det har gått med att bygga om Stora torg och  
busshållplatsen vid nya Boulevarden. Hur sen planen ut och finns det  
någon tidplan? Förvaltningen tar med frågan vidare till tekniska  
förvaltningen.  

 

Slutbesiktning av hästtorget 
Rådet undrar även om slutbesiktningen av Hästtorget och undrar om  
synpunkterna som rådet hade, har blivit åtgärdade. Förvaltningen får i 
uppdrag att bjuda in tekniska förvaltningen och Mats Bertram till  
februarimötet 2023. Eventuellt studiebesök på Hästtorget och Stora torg.  

 

Utökning av representanter  
Rådet önskar att utöka till 9 representanter till följd av representation i  
rådet. Önskemålet är att alla föreningar ska blir representerade. Förvalt-
ningen tar med sig förslaget och kommer lägga det som förslag till nämn-
den om att justera i reglementet som sedan kommer behöva gå vidare till 
kommunfullmäktige.  
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Syn- och hörselinstruktörer 
Verksamhetschef Camilla Gärdebring informerar om syn-och hörselin-
struktörer. Det är ingen insats som är beslutad utan det är en insats då be-
hovet styr. I omsorgsförvaltningen valde bort syn- och hörselinstruktörer 
och tar istället hjälp av regionen med att utbilda personal. Utbildningarna 
har varit pausade under pandemin men kommer nu sättas igång igen för 
att stärka kompetensen. All personal behöver grundkunskaper men beho-
vet av specialistkunskap finns också. 

Frågan om att ha syn och hörselinstruktörer i förvaltningen är en politisk 
fråga och behöver komma som ett uppdrag från politiken till förvaltningen.  
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